
Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

31. 1. 2024 13:30–14:50 

 

Přítomní členové výboru: Jan Bierhanzl, Martin Brabec, Juraj Hvorecký, Hynek Janoušek, 
Ondrej Majer, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

Alena Sarkissian přivítala nově zvolené členy výboru, Jana Bierhanzla a Juraje Hvoreckého. 
Zopakovala, že preferuje, aby funkce předsedy byla i nadále tandemová, a s přihlédnutím 
k výsledku doplňujících voleb požádala Jana Bierhanzla, aby tuto funkci zastával spolu s ní. 
Jan Bierhanzl s nominací souhlasil a byl zvolen do funkce předsedy ZOO (7 hlasů pro, 0 
proti, 0 se zdrželo). 

Poté Jan Bierhanzl nastínil své priority: větší zastoupení technických a hospodářských 
pracovníků v odborech, zlepšování pracovní kultury (práce o víkendech, home office, work-
life balance), horizontální spolupráce s dalšími ústavy AV, zřízení pozice ombudsmana 
(ombudsmanky) a sledovat, zda se řediteli ústavu podaří naplnit jeho cíl zajištění nárůstu 
tarifních složek mezd všech kategorií zaměstnanců do r. 2025 minimálně o 15 %. 

Alena Sarkissian připomněla, že všichni členové ZOO dostali k připomínkování nový text 
kolektivní smlouvy, upravený kvůli novele Zákoníku práce. Uvedla, že pokud ví, neobjevila 
se žádná nesouhlasná reakce, smlouva tedy bude podepsána v nejbližší době. 

Alena Sarkissian dále připomněla, že členové Výboru dostali k připomínkování chystanou 
směrnici ředitele o benefitech. Poděkovala Pavlu Nývltovi za jeho aktivitu v této věci. Pavel 
Nývlt informoval o podstatných změnách v dokumentu: Byly navýšeny maximální výše 
odměn vyplácených z rozpočtu ZOO při životních a pracovních výročích, a byla upravena 
formulace jednoho bodu, aby bylo jasnější, že ve dnech placeného volna je přislíbeno 5 dnů 
ústavní otcovské dovolené poskytované nad rámec otcovské dovolené podle novely § 38b 
zákona 148/2007 Sb. S tímto zněním směrnice Výbor vyslovil souhlas (7 hlasů pro, 0 proti, 0 
se zdrželo). 

Alena Sarkissian informovala, že byla požádána o schválení faktury na jógu na pracovišti, na 
kterou dosud ZOO přispívala dvaceti tisíci Kč ročně. Žádost je v rozporu s dřívější informací 
od vedení ústavu, že v letošním roce nebudou prostředky na jiné benefity než příspěvek na 
stravování a produkty související se stářím. Je problematické, že cvičit může pouze malý 
počet zaměstnanců, a je otázka, zda by tyto prostředky nebylo účelnější využít tak, aby z nich 
mělo prospěch větší množství zaměstnanců, např. pořízením přenosné karta ICOM 
umožňující vstup zdarma nebo za zvýhodněnou cenu do mnoha muzeí v mnoha zemích světa, 
nebo příspěvek na očkování či preventivní prohlídky. Po diskusi, do níž se zapojili všichni 
členové výboru, výbor pověřil předsedy dalším jednáním v této věci s výhledem na snížení 
příspěvku odborů na jógu nebo jeho ukončení po půlroce nebo roce. 

Jan Bierhanzl a Hynek Janoušek navrhli jako další možný benefit pořízení celoústavní 
licence na placenou verzi překladače DeepL. Alena Sarkissian slíbila, že to předsedové 
prodiskutují s vedením ústavu a se dotážou členů, zda mají zájem o nějaké jiné licence tohoto 
typu. 

https://www.zakonyprolidi.cz/cs/2006-187#cast3-hlava5-dil2
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Alena Sarkissian informovala, že vedení ústavu plánuje zřízení pracovní skupiny ke 
spravedlivému odměňování a další pracovní skupiny k atestacím. Je třeba, aby odbory 
měly své zástupce v obou těchto skupinách. Výbor se usnesl nominovat do první pracovní 
skupiny Jana Bierhanzla a do druhé Pavla Nývlta. 

Pavel Nývlt vyzval k zamyšlení o úpravách volebního řádu ZOO, např. snížení počtu členů 
výboru, protože volby do výboru jsou málo kompetitivní, nebo prodloužení jejich funkčního 
období, aby se předešlo. Výbor se rozhodl tuto otázku projednat na členské schůzi před 
koncem mandátu tohoto výboru, tj. na jaře 2025. 

Výbor pokračoval v diskusi o otázkách souvisejících s různými výklady ustanovení 
autorského zákona ve věci zaměstnaneckých děl. 

Jan Bierhanzl informoval, že byl kontaktován ČMKOS kvůli natáčení instagramového videa 
„Jsem v odborech, protože…“. 

Alena Sarkissian uvedla, že nový termín setkání předsedů ZOO s ředitelem ústavu dosud 
nebyl stanoven, ale že 7. března se bude konat další setkání zástupců odborů 3. vědní oblasti. 

Alena Sarkissian informovala, že stav účtu k dnešnímu dni je 134.955,– Kč. 

Pavel Nývlt upozornil, že brzy uplyne rok od konání poslední členské schůze, která se bude 
muset konat začátkem března. Výbor se unesl na konání členské schůze 5. března od 14:00. 

Termín příští schůze výboru byl předběžně stanoven na 27. února od 14:00. 


